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Könyvtárosnap
A Magyar Könyvtáros Egyesület Pest Megyei 
Szervezetében az a szokás, hogy minden június 
közepén a megye más-más könyvtára szervez 
könyvtárosnapot a megye könyvtárosai számára. 
Idén erre Budakeszin került sor. 

Köszönjük az Erkel Ferenc Művelődési Köz-
pontnak, hogy rendelkezésünkre bocsátották 

az emeleti termeket és az udvart, és technikai 
segítséget is nyújtottak a szervezésben. A rendez-
vény ideje alatt az előtérben megtekinthető volt 
Tőkés Ágnes budakeszi kolléganő természetfo-
tóinak kiállítása. A megye minden tájáról érkező 
119 résztvevőt aprósüteményekkel és kávéval 
vártuk. Ezek elfogyasztása után kezdetét vette a 
program, amelynek moderátora Bazsóné Megyes 
Klára, a PEMEKSZ titkára volt. Először Ádám 
Éva, a budakeszi Nagy Gáspár Városi Könyvtár 
igazgatója, majd dr. Győri Ottilia polgármester 
köszöntötték az egybegyűlteket – megtisztelő volt, 
hogy az ebédig velünk is tartott, és érdeklődéssel 
követte az előadásokat. Jólesett hallani polgár-
mester asszony dicsérő szavait, amellyel intézmé-

nyünk munkáját méltatta. Utána Fülöp Attiláné, a 
PEMEKSZ elnöke szólt néhány szót. Hagyomány, 
hogy a könyvtárosnapnak van egy vándorbotja, 
amely minden évben egy újabb szalaggal bővül, 
és a rendező könyvtár őrzi egy éven keresztül. Így 
most a tavalyi rendező, Kristály Istvánné zsámbé-
ki könyvtáros adta át a botot Ádám Évának. Ezt 
követően Bazsóné Megyes Klára és Fülöp Atti-
láné átadták a 25 éves, a megye könyvtárügyéért 
végzett szolgálatot jutalmazó Téka-díjakat, idén 
3 kolléga (kettő Gödöllőről, egy Ráckevéről) 
kaptak elismerést. Ezt követően a Budakeszi Ha-
gyományőrző Kör Egyesület kórusa énekelt sváb 
és magyar népdalokat, hangulatos harmonika-
kísérettel. Ezután a szakmai előadás következett 
Odler Zsolt, az Aszód Városi Kulturális Központ 
- Városi Könyvtár igazgatójának előadásában: A 
reformáció, mint könyvtörténeti állomás. Ho-
gyan készítette elő a könyvek fejlődéstörténete a 
lutheri eszméket? A szakmai előadások zöme a 
digitalizációról, a modern kommunikációról szo-
kott szólni, így felüdülés volt egy kultúrtörténeti 
témáról hallani.  Az ekkor megérkezett Csenger-
Zalán Zsolt országgyűlési képviselő röviden kö-

szöntötte az egybegyűlteket. Ezt követően Ádám 
Éva igazgató lépett a mikrofonhoz, félórás, vetí-
téssel kísért előadásban mutatta be Budakeszit 
és a könyvtárat. Az EFMK udvarán elfogyasztott 
ebéd után kétfelé váltunk: a bátrabbak – a kálvária 
útba ejtésével – felgyalogoltak Makkosmáriára. A 
kálváriánál Hidas Mátyás helytörténész, a Szépí-
tő Egyesület elnöke beszélt, a makkosi Angyalok 
Királynéja Templomot pedig Laczkó Katalin, egy-
kori budakeszi kolléganő mutatta be, aki kántor-
ként szolgál. A templom legendájának elmesélése 
után rövid orgonakoncerttel is megörvendeztette 
közönségét. Ezzel egy időben a csoport másik 
fele megtekintett a tájházat, illetve a katolikus és 
református templomokat és a betelepítést felidéző 
„Őseink emlékére” szobrot.

Szőts Dávid

Budakeszin találkoztunk a polgármesterekkel
 A választókerület polgármestere-
ivel ezúttal Budakeszin tartottunk 
egyeztetést június elején. Ezek a 
találkozók lehetőséget biztosítanak 
számunkra, hogy mind az önkor-
mányzat működését érintő, mind a 
lakosságot foglalkoztató kérdéseket 
megvitassuk. 

A nyár és a vakáció beköszöntével 
találkozónk egyik fő témája ter-

mészetesen az iskolák nyári karban-
tartási feladatainak elvégzése volt. 
Mi tagadás korábban néhányan ag-
godalmuknak adtak hangot e témá-
ban. Mivel az iskolák működtetésé-
nek átvétele óta ez az első alkalom, 
így nem indokolatlan a fokozott 
figyelem. Épp ezért a konzultáció 
előtt néhány nappal találkoztam 
Sárközi Márta tankerületi igazga-
tó asszonnyal, aki elmondta, hogy 
minden intézményben az igazga-
tókkal közösen helyszíni bejáráson 
határozzák meg az iskolaszünetben 
elvégzendő feladatokat. A munkála-
tok elvégzésére mindenhol az hely-
ben optimális megoldást fogják al-
kalmazni. Lesz olyan település, ahol 
külső vállalkozót bíz meg a KLIK, 
de azokon a településeken, ahol erre 
lehetőség van, az önkormányzatok 
település-fenntartásra létrehozott 
cégeivel szerződnek majd. Utóbbi 
esetben a polgármesterek saját ön-
kormányzati tulajdonú cégeiken ke-
resztül ellenőrizhetik is az épületek 
megfelelő karbantartását. 

Ha már oktatásról esett szó érde-
mes kiemelni, hogy 4 településen, 
Herceghalmon, Perbálon, Telkin és 

Budajenőn iskolabővítés, Budake-
szin pedig egy új iskola építése kez-
dődik meg hamarosan kormányzati 
forrásból. Ezek az új elemek és a 
már Nagykovácsiban, Telkiben el-
készült, Biatorbágyon és Budake-
szin kivitelezés alatt álló valamint 
Solymáron előkészítési szakaszban 
lévő tanterem-bővítési beruházások 
lehetővé teszik, hogy a választóke-
rület szerényebb anyagi helyzetben 
lévő településein is biztosíthassuk az 
oktatás megfelelő színvonalú intéz-
ményi hátterét.

Ha már tanulás, akkor szót kell 
ejteni a testnevelésről, az ifjúság 
úszás oktatásáról is. Különösen ezt 
kell tennünk itt Budakeszin, ahol 
még az idén megkezdődik egy tan-
uszoda kivitelezése, a kormányzati 
uszodaprogram keretében, ezzel 
biztosítva kicsiknek és nagyoknak, 
fiataloknak és idősebbeknek kultu-
rált sportolási, kikapcsolódási lehe-
tőséget. A közlekedés kérdésköre 
természetesen ez alkalommal is 
szóba került. Mindannyian tapasz-

taljuk a reggeli illetve esti órákban 
a közlekedési nehézségeket, a hatal-
mas gépjárműforgalmat, a szűnni 
nem akaró dugókat. Folyamatos a 
megoldások keresése, mind a vá-
rosvezetők, mind a lakosság részé-
ről. Abban mindannyian egyetér-
tünk, hogy a közösségi közlekedés 
nagyobb mértékű igénybevétele 
enyhíthetné a közlekedési gondo-
kat, aminek népszerűbbé válását 
„utasbarát” fejlesztések segíthetnék. 
A javaslatok között szerepel válta-
kozó forgalmú buszsáv létesítése, 
jegyértékesítő automaták, digitális 
járatinformációs táblák elhelyezése, 
fedett buszmegállók létesítése. 

Budakeszi Fő utcájának forga-
lomcsökkentése érdekében nemré-
giben petíciót juttattak el hozzám. 
Ebben a megoldási javaslatok kö-
zött szerepel a buszsáv kialakítása 
mellett az M0-ás körgyűrű mielőbbi 
bezárása, egy Budakeszit elkerülő út 
megépítése és a kötöttpályás köz-
lekedés kialakítása is. A javaslatok 
hatásosságának és hatásainak elem-

zése közlekedési szakértők feladata 
és forrást is kell találni a megvalósí-
tásokhoz. A közlekedési helyzet fel-
térképezésére, az igények, javaslatok 
megvitatására Budakeszi Önkor-
mányzata a közeljövőben lakossági 
fórumot szervez, amelyre a környe-
ző települések lakóit is szeretettel 
várják. Minden segítő ötlet, javaslat 
közelebb vezethet a megoldáshoz. 
A továbbiakban szóba került még 
a már benyújtott pályázatok érté-
kelésének és elbírálásának várható 
időpontja, a közeljövőben kiírásra 
kerülő pályázati lehetőségek, vala-
mint az utcanév- és házszámtáblák 
kihelyezésének szükségessége, ame-
lyek még mindig nagyon sok helyen 
hiányoznak. 

Végezetül nagy örömmel arról 
tudom tájékoztatni A Hírmondó 
olvasóit, hogy Budakeszi kormány-
zati forrásból belterületi útépítés-
re150 millió Forintot, míg bölcsődei 
eszközbeszerzésre EU pályázaton 
mintegy 8,4 millió Forintot kapott.
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